
жа: младите русенски симфо 
ници изпълниха своята програ 
ма с необикновен ентусиазъм. 
Те свиреха увлечено, темпера 
ментно, и то творби, конто 
съвсем не са леки за изпълне 
ние. За нас това бе интересен 
музикален празник на млада 
та смяна.

Много силно впечатление ни 
направи Софийският камерен 

БЪЛГАРСКАТА МУЗИКА
Е МНОГО ИНТЕРЕСНА ЗА НАС

РАЗГОВОР СЪС СЕКРЕТАРЯ НА СЪЮЗА НА СЪВЕТСКИТЕ 
КОМПОЗИТОРИ Н. А. НА РСФСР АНДРЕЙ Я. ЕШПАИ

— Уважаеми 
левич, каква 
на фестивала 
зикални дни" 
ни те кръгове

Андрей Яков- 
с известността 
„Мартенски му 

сред музика.т- 
в Москва? С

какво име се ползува той?
■ — Фестивалът е популярен 
сред .нашите музикални среди 
твърде отдавна. А това е -та 
ка, защото всяка голина в не 
грейте програми участвуват 
паши сьсгаъи, солисти, дири
генти. Те винаги споделят 

двоите впечатления, които, 
трябва да кажи, са м'ного лае 
кавл. Маши оркестри и изоьл 
кители, естествено, участвуват 
и в други фестивали, но ста 
не ли дума <а България ц за 
Русе, всички си спомнят с наи- 
хубави чувства, е особена ра
дост и топлота. У нас Мартен 
ските музикални дни са изве 
спин с авторитета ои на меж 
дународен форум, където Мо 
же да се долови пулсът на 
оимфоничмата музикална кул
тура на социалистическите 
страни, ние ги знаем като цен 
тър за дружески срещи и 
творчески контакти и сс убе 
дихме в това. Тук, на фести 
вала разбрах, че той се про 
вежда за 19 пи път. а това 
още повече респектира — то 
говори за традиция, за жизне 
лост, която трябва да се ува 
ж а в а.

— Какви са внечагления>а 
Ви 01 концертиге, които ус
пяхте да чуете?

Впечатленията ми са раз 
нообразн-и и е много хубаво, 
че са такива. Мие слушахме 
Русенския симфоничен оркес
тър. Букурещката филхармо
ния. чухме феноменалния Со 
фийски камерен хор. вашия 
Младежки симфоничен оркес 
т ьр. . . Искам веДнага да ка 

хор с ръководител н. а. Васил 
Арнаудов. Истински голям 
празник! Незабравимо съби
тие! Интересно бе да се чуе 
и вашият поет Любомир Лев- 
чев. Не всичко успях да раз 
бера, но това, което схванах, 
ми допадна много.

Симфоничният оркестър на 
Русенската филхармония под 
диригентството на Румен Бай 
раков изпълни творби от бьл 
гарски к-ом пози гори, които не 
бях слушал досега. Те ми ха 
ресаха, както и изпълнението 
им. Допадна ми и Ц-игулкови 
яг концерт от Метър Христос 
ков в изпълнение на автора.

Балетът „Нестинарка“ от 
Марин Големннов има напети 
на международна слава, по 
за мен бе особено вълнуващо 
да го видя в българска реа 
лизания.

— А как оценявате факта, 
че голяма част от програмата 
на Мартенските музикални 
дни тази година е посветена 
на българската музика?

— Съвършено естествено е 
българска музика да звучи в 
навечерието па вашия голям 
народен празник — 35-годиш 
нивата на Социалистическа 
та революция. Българската му 
зика е ярка, темпераментна, 
и м-исля, че за гостите от чуж 
бина, които посещават коицер 
тите на Мартенските музикал 
ни дни, тя представлява по-го 
лям интерес. Международни 
програми могат да се чуят ви 
наги и навсякъде, и ние сме 
истински щастливи, че имен
но тук, в Русе, ни се удаде 

възможност да чуем предим 
но български произведения, из 
пълнени от български състави.

— Освен като изтъкнат ком 
позитор, Вие сте известен 
твърде много и като пианист. 
Миналата година в нашия 
град с Русенския симфони
чен оркестър изпълнихте своя 
Втори концерт за пиано и ор 
кестър. Какви са впечатления 
та Ви от срещите с русенска 
та публика и русенки?

— Когато някъде посрещат 
топло и сърдечно, човек изпит 
ва радостни трепети, а аз с 
удоволствие идвам за втори 
път във вашия град. Освен 
това съм отличен с Почетния 
знак на Русе и за мен е чест 
да поддържам русенското си 
„гражданство“. Аз често пъту 
вам — неотдавна бях във ФРГ, 
преди това — в САЩ и Ка
нада. в Куба изпълнявах свои 
творби, по когато тръгвах се 
га за България, дори и май 
ка мм се радваше заедно с 
мен. Имах чувството, че тръг 
вам не за чужбина, а при 
свои, при близки хора. Ваша 
та публика умее да оцени и 
да стопли изпълнителя. Тя е 
толерантна, великодушна. 
Изобщо в България и в Русе 
винаги съм се радвал на ис
тинско дружелюбие.

— Над какво работите се
га? С какви нови творби ще 
зарадва «е вашите почитатели?

— След балета „Ангара“, 
който продължава да се иг
рае в Болшой театър, завър
ших нова творба — Втори 
концерт за цигулка и оркес 
т ьр. Мисля, че това е най- 
доброто, което съм създал до 
сега. Навярно този концерт 
скоро ще бъде изпълнен в 
България. За киното написах 
музика към двусерийния исто 
рическп филм „Емелян Пуга- 
чов“, който скоро ще се. поя 
ви по екраните. Според твор
ческите ми планове, ми пред 
стои да работя над новата, 
Четвърта симфония. Надявам 
се да я започна веднага след 
завръщането си. . .
- Използувам случая да пре
дам чрез вашия вестник сър
дечните си поздрави и благо
дарността ой на всички бъл
гарски приятели, особено на 
гражданите на Русе!

Разговора проведе

Любомир СТЕФАНОВ


